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Jõhvis, 12. detsembril 2022, nr 1-5.9/10 

 

Koosoleku algus kell 17.00 

                   lõpp kell 18.45 

 

 

Koosolekut juhatas hariduskomisjoni esimees Tea Allikmäe, protokollis volikogu kantselei juhataja-

jurist Piia Lipp. 

 

Osa võtsid: komisjoni liikmed ning vallavalitsusest vallavanem Maris Toomel, haridus-, kultuuri- ja 

spordinõunik Maria Laanemäe ning arendusnõunik Rein Luuse (registreerimisleht lisatud). 

 

 

Päevakorras: 

1. Jõhvi valla munitsipaalharidusasutuste hoolekogude moodustamise kord ja töökord muutmine. 

2. Huvihariduse ja -tegevuse rahastamise kord. 

3. Jõhvi valla 2022. aasta IV lisaeelarve. 

4. Ida-Virumaa haridusvaldkonna arengupäeva kokkuvõte. 

 

 

1. Ida-Virumaa haridusvaldkonna arengupäeva kokkuvõte. 

Tea Allikmäe: maakonna haridusvaldkonna arengupäevale oli kogunenud inimesi pea kõigist 

maakonna omavalitsustest, sain enda jaoks palju uut informatsiooni. Haridus- ja Teadusministeeriumi 

esindaja sõnavõtust jäi kõlama kaks väljakutset Jõhvi jaoks – maakondlik koolivõrk ja Jõhvi enda 

haridusvaldkonna arendamine. Tuleks arutada kuidas meie enda haridusvaldkonna arengukava 

koostamisega edasi minna. 

Maris Toomel: arengupäevalt vastust, kuidas meie oma haridusvaldkonna arengukavaga peaksime 

edasi minema, ma ei saanud, ehk oskaks arendusnõunik mõtteid anda. 

Rein Luuse: arengupäeval käis läbi, et kui maakondlikult ei ole võimalik suuri kokkuleppeid sõlmida, 

siis tuleks alustada väiksematega, maakondlikult koolivõrku paari koosolekuga ei reformi. Jõhvi 

haridusvaldkonna arengukava osas peaks esmalt võtma eesmärgi, et mis ajaks tahame selle valmis 

saada, selle järgi saaks paika panna tegevuskava. Palju, mis Jõhvis teeme, mõjutab mitmeti maakonda. 

Millised on ootused? 

Hälis Värimäe: oleme Haridusklastri koordinaatoriga koostanud haridusvaldkonna arengupäeva 

kokkuvõtte, kus tutvustame ka plaani, kuidas võiks haridusvaldkonna arengukava koostamisega edasi 

minna. HTMi meelest tuleks alustada maakonna koolivõrgust, kuid see on teema, mis ei ole otseselt 

Jõhvi võimuses paika panna. Arengupäevalt noppisime üles mõtteid kuidas edasi minna, nt kas 

väikeste teemade kaupa või puudutada suuremaid teemasid. Meie oleme seisukohal, et alustada tuleks 

väikestest ja praktilistest teemadest – pakume need välja.  

Anne Endjärv: Riigikogu võttis täna vastu seadusemuudatused, mis on vajalikud täielikuks 

eestikeelsele õppele üleminekuks. Muudetakse põhikooli- ja gümnaasiumiseadust, koolieelse 

lasteasutuse seadust, erakooliseadust ning kutseõppeasutuse seadust selliselt, et õppekeel neis 

haridusasutustes muutub eestikeelseks. Haridusvaldkonna arengukava koostamisel tuleks kindlasti 
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arvesse võtta nii seaduste muudatusi kui ka tegevuskava. Arvan, et arengukavas peaks olema üks-

kaks teemat ning haridusvõrk peaks kindlasti kajastuma, kuigi Jõhvil endal sellega probleeme ei ole. 

Tuleks mõelda kus Jõhvi tahab ennast haridusvaldkondlikult edaspidi näha. 

Vallo Reimaa: HTMil oli arengupäeval haridusvõrgu osas teine nägemus, milline see oli? 

Hälis Värimäe: oleme analüüsinud erinevate omavalitsuste arengukavasid ja leidnud, et Jõhvi oma 

päris hea, kuid sõnastus on pikk ja lohisev. 

Rein Luuse: üleminek eestikeelsele õppele on kindlasti teema, mis tuleks lauale tõsta. 

Anne Endjärv: HTMil on ootus, et ka omavalitsused koostavad oma tegevuskava kuidas eestikeelsele 

õppele üle minna. 

Maris Toomel: alustakski siis selle teemaga, mis võib kokkuvõttes formuleeruda haridusvaldkonna 

arengukavaks. 

Tea Allikmäe: kui palju on seadusemuudatusega tulemas rakendusakte? 

Anne Endjärv andis selgitusi riigi poolt kehtestatavate rakendusaktide kohta, mida koolid peavad 

hakkama rakendama alates 01.09.2024 ning et koolide varasemal valmisolekul võib neid ka varem 

rakendama hakata. Andis ka ülevaate eestikeelselt õppele ülemineku tegevuskava seletuskirjast, kus 

on üheksa valdkonda 35 tegevusega – vaadata tuleks, mis Jõhvile on vajalik. 

Raili Oks: arengupäevalt jäi meelde, et haridusvaldkonnas tuleks läbi viia rohepööre, see teema tuleks 

ka arengukavasse sisse tuua. 

Rein Luuse: võiks eraldi kokku saada ja see haridusliku rohepöörde teema enda jaoks lahti kirjutada. 

Raili Oks andis ülevaate mida IVOLi esindaja haridusvaldkondliku rohepöörde all mõtles. 

Rein Luuse: maakonna arengustrateegias on plaan E – Ida-Virumaa õiglase ülemineku haridusplaan. 

Hälis Värimäe: leian, et plaan E enam ei päde ning see oleks vaja värskema pilguga üle vaadata. 

Rein Luuse: ka see oleks haridusvaldkonna arengukava teemaks, et üle vaadata maakonna 

arengustrateegia plaan E. 

Tea Allikmäe: teemaks nr 1 peaks jääma eestikeelsele õppele ülemineku tegevuskava. 

Vallo Reimaa: komisjonis oli juttu, et Jõhvi kool võiks osaleda pilootprojektis. 

Anne Endjärv: võiks konsulteerida Tartuga, nemad on selles valdkonnas juba palju toimetanud. 

Tea Allikmäe: võiks arutada väiksemas ringis millised teemad arengukavas kajastada ning siis selle 

ettepanekuga komisjoni (arengukava koostamise töörühm) minna. 

Toimus arutelu hariduse rohepöörde üle. 

Anne Endjärv: õige pea kuulutatakse välja konkurss pilootkooli leidmiseks, vabariigi peale valitakse 

välja üks põhikool. 

Vallo Reimaa: kas Jõhvi Vene Põhikool ei tahaks pilootprojektis osaleda? 

Irina Šulgina: osaleme juba keelekümbluse pilootprojektis, millega kaasneb aruandlus ja muu 

asjaajamine, mis kõik võtab aega, igas pilootprojektis ei jõua osaleda, kui saaks tutvuda täpsemalt 

pilootprojekti tingimustega, oskaks konkreetsemalt öelda, kas oleme valmis pilootprojektis osalema. 

 

Koosolekult lahkus Rein Luuse. 

 

2. Huvihariduse ja -tegevuse rahastamise kord. 

Tea Allikmäe: Maria, kas tahaksid lähemalt selgitada miks komisjonipoolsete ettepanekutega ei 

nõustunud, nt dubleerimise vältimise kohta. 

Maria Laanemäe: dubleerimise vältimise all mõtlesin, et toetust ei anta erinevatest toetuseliikidest 

ühele ja samale tegevusele, oman ülevaadet vallaeelarvest taotletavate ja makstavate toetuste ja 

taotlejate üle. 

Liina Mihkelson: tegelikult on eraõiguslikke juriidilisi isikuid huvihariduse ja -tegevuse toetusega 

toetatud ka juba praegu, lihtsalt hallatava asutuse, siinkohal Jõhvi Põhikooli vahendusel – oleme 

tellinud teenust eraõiguslikult juriidiliselt isikult. 

Toimus arutelu millised eraõiguslikud isikud võivad toetust taotleda. 

 

Sama punkti juurde tuldi tagasi peale järgmist päevakorrapunkti. 

 



  

Riia Tallerman: kas huvihariduse ja -tegevuse rahastamise kord rakendatakse järgmisest aastast? 

Minu mure on, et nii Jõhvi Kultuuri- ja Huvikeskuses kui ka Jõhvi Kunstikoolis on palgale võetud 

inimesed selle aasta toetuse arvelt ning peaksid oma tegevusi jätkama vähemalt õppeaasta lõpuni. 

Maria Laanemäe: korras on ette nähtud, et taotlusi saab esitada kaks korda aastas, kuid see kulu 

tulnuks arvestada järgmise aasta asutuse eelarvesse. 

Anne Endjärv: selle toetuse arvelt ei saa katta asutuse püsikulusid. 

Maria Laanemäe: varemalt on seda toetust jagatud valedel põhimõtetel, nüüd tuleb kuskilt alustada 

ja püsikulude rahastamine lõpetada. 

Tea Allikmäe: sellel aastal toetust saanud tegevus, mis õppeperioodi arvestades tuleb lõpuni viia kuni 

õppeaasta lõpuni – see probleem tuleb asutusesiseselt ära lahendada. 

Maria Laanemäe: suhtlen finantsjuhiga ning kutsume asutused probleemi lahendamiseks kokku. 

Tea Allikmäe: oleme konkreetsed, paneme paika tähtajad. Asutustel on küsimusi, vaja on selgust.  

Kas detsembrikuu lõpp sobib? Seega võtab Maria asutuse juhtidega ühendust ja kohtumine peab 

toimuma enne detsembrikuu lõppu. 

 

3. Jõhvi valla munitsipaalharidusasutuste hoolekogude moodustamise kord ja töökord muutmine. 

Toimus arutelu Jõhvi valla munitsipaalharidusasutuste hoolekogude moodustamise kord ja töökord 

muutmiseks. 

Leiti, et vastavalt esitatud muudatustele tuleb korda täiendavalt muuta: 

• § 4 lõike 2 osas – toetavaid organisatsioone võib olla mitu (käändelõpp); 

• § 4 lõikes 5 lisada, et lisaks koolitöötajatele ei tohiks põhikooli hoolekogu koosseisu kuuluvad 

lapsevanemad, vilistlased ja kooli toetavate organisatsioonide esindajad olla ühtlasi volikogu ja 

valitsuse liikmed; 

• § 7 lõikes 4 tuleb sätestada vanemate esindajad erinevalt koolides ja lasteaias; 

• selguse huvides tuleks §i 7 lisada lõige kuidas lapsevanemate esindajate valimine toimub; 

• § 8 lõikes 1 tuleks sätestada, et vilistlaste esindaja valitakse hoolekogusse mitte kauemaks kui 

kolm aastat; 

• § 9 lõikes 1 tuleb sõnastust keeleliselt korrigeerida; 

• § 13i lõige tuleks teha selgemaks – eraldi sätestada volikogu ja valitsuse esindajate valimine 

(praegu ühes lauses); 

• §i 16 tuleb lisada, et haridusasutustes on hoolekogu koosseisu volituste ajaks kolm aastat; 

• § 20 tuleb hoolekogu töövormilt muuta paindlikumaks, st sätestada ka veebikoosoleku võimalus; 

• täpsustada tuleb § 21 lõiget 1 koosolekute toimumise sageduste osas, lähtuda seadustest. 

 

Koosolekult lahkus Maria Laanemäe 

 

4. Volikogu 29.12.2022 istungile esitatud hariduskomisjonile suunatud eelnõude läbivaatamine. 

Komisjoni esimees Tea Allikmäe tutvustas komisjoni liikmetele eelnõusid „Nõusoleku andmine 

volikogu liikme valitsuse komisjoni liikmeks kinnitamiseks“ ja „Rahalise kohustuse 

võtmine“ (haridusklastri käivitamise II etapp). 

Komisjoni liikmed eelnõude osas parandus- või muudatusettepanekuid ei esitanud ning otsustati, et 

eelnõud võib märkusteta esitada volikogu 29.12.2022 istungile. 

 

Tea Allikmäe: järgmine hariduskomisjoni koosolek toimub 9. jaanuaril, järgmisel aastal. Häid jõule 

kõigile. 

 

 

 

Tea Allikmäe 

Koosoleku juhataja       


